
XLVII sesja Rady Miejskiej w Gubinie VIII kadencji  

dnia 25 listopada 2022 r. 
 

I Otwarcie sesji.  
Przewodniczący otworzył XLVII sesję Rady Miejskiej w Gubinie.  
Obecnych 13 radnych na stan 15. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 
Przewodniczący przywitał burmistrza Bartłomieja Bartczaka, panią skarbnik, panią sekretarz,  
witam wszystkich radnych obecnych na dzisiejszym posiedzeniu, pana Wojciecha Dronia 
dyrektora ds. inwestycji i rozwoju prokurent zakładu zagospodarowania odpadów w Marszowie, 
przedstawiciela PUMu pana Grzegorza Świtalskiego, pana mecenasa oraz wszystkich śledzących 
nasze obrady on line  

 
Przewodniczący zaproponował rozszerzenie porządku obrad o sprawozdanie przewodniczącej 
Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej re kontroli MLLKS Biegam Bo Lubię 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek został rozszerzony /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obraz wraz z zaproponowaną zmianą 

W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek został przyjęty /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu 
 
II. Informacja Burmistrza na temat działań podjętych od ostatniej sesji. 

Informacja burmistrza stanowi załącznik do protokołu.  

 
III Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej na temat działalności 

Komisji w okresie między sesjami. 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - Tomasz Romanowski – komisja spotkała się raz 
celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję  
 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – Teresa Opara 
komisja spotkała się raz celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję  
 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - Robert Woszak – komisja spotkała 
się dwa razy. Raz w CUWie, gdzie komisja zapoznała się z funkcjonowaniem placówki i 
warunkami socjalnymi. Drugie spotkanie było z dyrektorem GDK oraz opiniowano projekty 
uchwał na dzisiejszą sesję.   
 
Komisja Rewizyjna - Danuta Grygorowicz – komisja spotkał się raz celem kontroli Wiadomości 
Gubińskich.  
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Ziemowit Patek komisja nie obradowała  
 
Radna Halina Wojnicz o godz. 11:25 opuściła salę narad. 
 
 
 



IV Podjęcie uchwał w sprawie:    
1.  wyboru metody oraz ustalani opłaty i stawki za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla nieruchomości zamieszkałych – 351 
Projekt uchwały nr 351 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach. 

 
Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja zaopiniowała projekt uchwały 
negatywnie  
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - komisja 
zapoznała się z projektem uchwały 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - komisja zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie 
 
Przewodniczący udzielił głosu dyrektorowi ds. inwestycji i rozwoju prokurentowi zakładu 
zagospodarowania odpadów w Marszowie Wojciechowi Droniowi, który przedstawił 
prezentację dotyczącą inwestycji w Marszowie.  
 
Po prezentacji radni zadawali pytania: 
Radny Ziemowit Patek 
Jakie są skutki finansowe dla mieszkańców? 
Wojciech Dronia 
Z roku na rok koszty rosną. Zakład działa w oparciu o umowę  z roku 2021 i od tej pory nie 
było żadnej podwyżki.  
Radny Ziemowit Patek 
Czy zakład planuje podwyżkę i na jakim poziomie? 
Wojciech Dronia 
Na rok 2023 planowana jest 20% podwyżka. 
Radny Mirosław Rogiński 
Jaki jest wstępny termin oddania do użytku elektrociepłowni? Czy jest sporządzona stosowna 
dokumentacja? W dokumentach planistycznych Urzędu Marszałkowskiego nie ma słowa ani o 
spalarni ani o elektrociepłowni. 
 Wojciech Dronia 
W załączniku inwestycyjnym jest wskazana budowa instalacji elektrociepłowni, która 
niefortunnie została nazwana spalarnią. Trzeba czekać na wydanie decyzji lub jej odmowę i 
ciężko jest mówić o fizycznej dacie oddania do użytku elektrociepłowni.   
Radny Mirosław Rogiński 
Czy zakład posiada stosowną dokumentację na elektrociepłownię? 
Wojciech Dronia 
Na ile wymagała tego dokumentacja wniosek o wydanie decyzji środowiskowej.  
Radna Teresa Zajkowska 
1.Ma nadzieję, że to, że Marszów ma własne produkty i sprzedaje je hucie, własna energia, to 
przełoży się to na ceny i ograniczy podwyżki za odbiór śmieci.  
2.Czy koniecznie trzeba segregować śmieci, skoro urządzenia potrafią to robić za nas? 
Wojciech Dronia 
Ustawodawca bezwzględnie zakazuje nie tylko zbierania ale także transportowania tych frakcji 
łącznie. Na wiele przepisów nie ma się wpływu.  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Jaka jest ogólna sytuacja w województwie lubuskim? Jak konkurować z nierzetelnymi firmami, 
które zakopują odpady w dole i przysypują ziemią.  
Wojciech Dronia 



Przeważnie takie firmy nie mają swojej siedziby i instytucje kontrolujące nie mają jak tego 
skontrolować. W związku z tym kontroluje się instalacje.  
Przewodniczący Wojciech Sendera 
Strumień odpadów – to nie są pełne dane za rok 2022? 
Wojciech Dronia 
Rok 2022 jest w oparciu o 10 miesięcy, dane do końca października 2022 r. i dodana jest średnia 
z dwóch miesięcy.  
Radny Krzysztof Zdobylak 

1. Czy zakład rozważał fotowoltanikę? 
2. Co można jeszcze zrobić aby uniknąć podwyższaniu kosztów? 
3. Jakie zyski ma gmina jako udziałowiec? Jakie można znaleźć rozwiązanie, aby  

uprzywilejować udziałowców? 
 Wojciech Dronia 

1. Zamiast fotowoltaiki byłby blok fermentacji, gdzie przy jednych nakładach są 
rozwiązywane dwa tematy – pozyskanie energii i zagospodarowanie rosnącego 
strumienia. To będzie skuteczniejsze długofalowe rozwiązanie.  

2. Robi się wszystko aby jak najwięcej odpadów poddać procesowi recyklingu.  
3. 20% podwyżka po dwóch latach nie jest wysoka ani wygórowana.  Spółka gwarantuje  

przede wszystkim przyjęcie całego strumienia odpadów. 
Radny Jan Skóra 
Czy rozbudowa zakładu jest dokonywana z zysku? Ile to wyniesie? 
Wojciech Dronia 
Na rozbudowę zakładu korzystamy z kredytu, który będzie finansowany z przychodów.  
Radny Jan Skóra 
Czy papier dla przedsiębiorstwa jest stratą czy zyskiem? 
Wojciech Dronia 
Zależy w którym okresie. W zeszłym miesiącu za papier trzeba było dopłacać. Magazyny są 
zapchane i nie są zainteresowane przyjmowaniem makulatury. Jest to asortyment, który nie 
można zbyt długo magazynować.  
Radny Jan Skóra 
Jak miasto Gubin wygląda w dostawie śmieci? 
Wojciech Dronia 
Ciężko jest to powiedzieć, ale pracownicy powinni wiedzieć, bo taka informacje dostają od nas 
w skali miesiąca.  
Wojciech Dronia 
Gubin co jakiś czas ma problem z powodziami, czy można by było wykorzystać bloczki jako 
zapory przeciwpowodziowej.  
Wojciech Dronia 
Jeśli będzie płaszczyzna do rozmów, to chętnie porozmawiamy.  
Radny Tomasz Romanowski 
Jakie jest procentowe wykorzystanie możliwości zakładu?Jaki to ma wpływ na koszty własne? 
Wojciech Dronia 
Wykorzystanie zakładu na dzień dzisiejszy to 110% nie ma już więcej możliwości i dlatego 
rozbudowujemy zakład. Rozbudowa to przyspieszenie możliwości przetworzenia.  
Radna Teresa Zajkowska pytanie do pani skarbnik 
Jak wyglądają koszty zagospodarowana odpadów komunalnych? 
Skarbnik 
Dochodów było mniej o 2 mln z tej działalności.  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Podwyżka powinna wystarczyć na najbliższe dwa lata. 
Naczelnik Wydziału KI Krzysztof Olifirowicz - Kalinowicz 



Na etapie tworzenia projektu budżetu brano pod uwagę, ze będzie podwyżka w Marszowie, ale 
nie było wiadomo ile będzie wynosiła. Dochody były liczone po ilości zadeklarowanych osób. 
Różnica między zameldowanymi a zadeklarowanymi sukcesywnie się zmniejsza.  
Radna Teresa Zajkowska 
Może nie będzie konieczności takiej dużej podwyżki.  
Skarbnik 
Jakby przeliczyć opłatę wg ilości osób zameldowanych to i tak kwota 40 zł nie wystarczy na 
zbilansowanie gospodarki odpadami. Podwyżka jest konieczna aby zmniejszyć deficyt.   
Grzegorz Świtalski PUM 
PUM ma umowę do 20224 r. na odbiór zamieszkałych. PSZOk -będzie nowy przetarg i nowa 
umowa. Największa zmiana jaką trudno przewidzieć, to strumień odpadów.  
Radny Ziemowit Patek 
Jeśli nie zostanie podniesiona opłata, to czy uda się zrobić budżet? 
Skarbnik 
Jeśli tego nie zrobimy, to poniesiemy deficyt bieżący.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 351  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /11 osób za, 0 osób 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/ i otrzymała nr XLVII.330.2022 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

2. o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Gubin o statusie 
miejskim na 2022 rok - 352 

Projekt uchwały nr 352 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 
 

Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie  
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - komisja 
zapoznała się z projektem uchwały  
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - komisja wstrzymała się od głosu 
 
Radny Krzysztof Zdobylak 
Wniosek SP1 – zwiększenie środków na modernizację stołówki i kuchni. 
Zastępca Skarbnika 
Temat kuchni w SP1 jest od kliku lat. Z rządowego projektu udało się wyremontować i 
doposażyć stołówkę i pozostała do zrobienia kuchnia.  
Radny Tomasz Romanowski 
Kosztorys robiła firma z Krosna Odrzańskiego, czy ta firma też będzie wykonywała ten remont? 
Zastępca Skarbnika 
Na to odpowie dyrektor SP1. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 352  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLVII.331.2022 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

3. zmieniająca uchwałę rady Miejskiej nr XXXVII.271.2021 w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Gubin o statusie miejskim na lata 2022-2035 - 353 

 



Przewodniczący poprosił panią skarbnik o przedstawienie autopoprawki.  

 
Przewodniczący poddał pod glosowanie autopoprawkę 

W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawka została przyjęta /12 osób za, 0 

osób przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie  
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - komisja 
zapoznała się z projektem uchwały 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - komisja wstrzymała się do głosu 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 353 wraz z przyjętą 
autopoprawką   

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLVII.331.2022 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

4. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Gubinie w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości oraz z wolnień od podatku od nieruchomości - 354 

Projekt uchwały nr 354 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 354  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLVII.333.2022 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

5. określenia stawek podatku od środków transportu – 355 
Projekt uchwały nr 355 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 

 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 355  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLVII.334.2022 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

6. zmian w statucie Gminy Gubin o statusie miejskim - 350 
Projekt uchwały nr 350 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 



 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 350  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLVII.335.2022 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

V. Przyjęcie protokołu z XLV i XLVI sesji Rady Miejskiej 
Protokoły były wyłożone do wglądu w biurze rady. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XLV sesji Rady Miejskiej  

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty/11 osób za, 0 osób 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XLVI sesji Rady Miejskiej  

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty/11 osób za, 0 osób 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
VI. Sprawozdanie przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej re kontroli 
Klubu Sportowego Biegam Bo Lubię. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag. 
 
VII. Sprawy różne  
Radny Jan Skóra 
Zaproszenie na koncerty bożonarodzeniowe 27 i 28 grudnia – wstęp bezpłatny.  
Radny Krzysztof Zdobylak 
Przypomina o wyjeździe studyjnym członków komisji euro miasta Gubin-Guben.  
Radna Teresa Opara 
 Zaproszenie 18 grudnia na kiermasz świąteczny organizowany przez Klub Seniora parafii pw. 
Matki Bożej Fatimskiej.  
 
Zamknięcie XLVII sesji Rady Miejskiej  w Gubinie 
Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany i zamknął XLVII sesję Rady 
Miejskiej w Gubinie. 
 
 
                                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
                                                                                              Wojciech Sendera  
 
 
 
 
 
Zakończono godz. 13:30 


